

A. M. D. G.

PROSPECTUS

DU

COLLÈGE STE-MARIE, ST. MARY'S COLLEGE,

MONTREAL.

Ce Collège est dirigé par les Pères de la Compagnie de Jésus. Ouvert le 20 septembre 1848, il a été incorporé par un Acte du Parlement Provincial en 1852.

Le Cours d'Etudes, dans lequel l'Instruction Religieuse tient le premier rang, se divise en deux sections : le Cours Classique et le Cours de Commerce.

Le COURS CLASSIQUE, enseigné spécialement en français, embrasse l'étude approfondie des *Langues et Littératures latine, grecque, française et anglaise, des Mathématiques pures et appliquées, de l'Histoire et de la Géographie, de la Philosophie et des Sciences Naturelles*, en un mot de tout ce qui prépare aux carrières libérales.

Il est divisé en huit classes : ÉLÉMENTS LATINS, SYNTAXE, MÉTHODE, VERSIFICATION, BELLES-LETTRES, RHÉTORIQUE, 1ère et 2me ANNÉE DE PHILOSOPHIE.

Le COURS DE COMMERCE, enseigné spécialement en anglais, embrasse les *Langues et Littérature anglaise et française les Mathématiques, la Tenue des Livres*, et tout ce qui prépare aux carrières commerciales et industrielles.

Il y a en outre des Classes Élémentaires et Préparatoires pour les élèves trop peu avancés pour l'un et l'autre cours.

Le système d'éducation est paternel : les maîtres s'efforcent d'unir la douceur à la fermeté, et emploient de préférence les moyens de persuasion, afin d'éviter autant que possible ceux de la contrainte.

Pour être admis dans le Collège, on doit être muni d'un certificat de bonne conduite.

PROSPECTUS

OF

MONTREAL.

This College is conducted by the Jesuit Fathers. Opened on the 20th of September 1848, it was incorporated by an Act of the Provincial Parliament in 1852.

The Course of Studies, in which Religious Instruction holds the first rank, is divided into two Sections: the *Classical* and the *Commercial*.

The CLASSICAL COURSE, principally taught in French, is designed to impart a thorough knowledge of the *Greek, Latin, French and English Languages and Literature, pure and mixed Mathematics, History and Geography, Philosophy and natural Sciences*, and whatever is necessary as a preparation for a professional career.

It comprises eight Classes: LATIN ELEMENTS, SYNTAX, METHOD, VERSIFICATION, BELLES-LETTRES, RHETORIC, 1st and 2nd YEAR OF PHILOSOPHY.

The COMMERCIAL COURSE, principally taught in English, embraces the *English and French Languages and Literature, Mathematics, Book-keeping*, and whatever else may fit a young man for commercial and industrial pursuits.

There are moreover Elementary and Preparatory Classes for younger students.

The system of Education is paternal: the teachers endeavor to unite kindness with firmness, and make use of the means of persuasion in preference to those of severity.

To be admitted into the College, applicants must present a certificate of good character.